
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: K/8535.

Benyújtás dátuma: 2019-12-13 12:02

Parlex azonosító: AMQVE7AL0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Bangóné Borbély Ildikó (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi indokolja az év szülészetének választott osztály 
önállóságának megszüntetését?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Amint arról bizonyára ön is értesült, elkeseredett hangvételű aláírásgyűjtés vette kezdetét 2019. 
december 12. napján a miskolci Semmelweis Tagkórház Szülészeti-, Nőgyógyászati Osztály 
önállóságának megmentéséért. A petíció szövege szerint ugyanis az osztályt össze akarják vonni a 
Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Központi Kórház és Egyetemi Oktatókórház Szülészet-, 
Nőgyógyászati osztályával. A szervezők a döntést sem szakmailag, sem betegbiztonsági 
szempontból nem tartják elfogadhatónak.

Az aláírásgyűjtés kezdeményezői kifejtik, hogy az egész ország legmagasabb szülésszámot 
felmutató intézményének biztonsága érdekében mindent eszközt meg kell ragadniuk. Az osztályok 
összevonása ugyanis minden szempontból szembemegy a családközpontú szülészetek 
kialakításának kormányzati szándékával. Ez pedig egyenesen merényletnek számít egy olyan 
intézmény ellen, ami 1994-ben, 2010-ben és 2014-ben elnyerte a "Baba-barát kórház" címet, 2011-
ben és 2013-ban megkapta "Az év szülészete" oklevelet, 2018-ban pedig a kórház vezetősége az 
osztály szülőszobáján dolgozó szülésznők részére a „Kiváló Munkacsoport” címet adományozta.

Családpolitikusként, édesanyaként és magyar állampolgárként azt gondolom, hogy sem az 
osztályon dolgozó tapasztalt szakemberek véleménye, sem az osztályon évente megszülető 4500 
gyermek biztonságához fűződő érdek nem hagyható figyelmen kívül.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

- Hallott-e az aláírásgyűjtés elindulásáról?

- Mi indokolja az év szülészetének választott osztály önállóságának megszüntetését?



- Mi a biztosíték arra, hogy az összevont szülészeti- és nőgyógyászati osztály betegbiztonsági 
szempontból minden feltételnek megfelel?

- Mit kíván tenni annak érdekében, hogy az osztály dolgozói számára minden szempontból 
megnyugtató döntés születhessen?
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